

الملكية الفكرية

تشير الملكية الفكرية إلى إبداعات العقل من اختراعات ومصنفات أدبية وفنية وتصاميم وشعارات وأسماء وصور مستخدمة في التجارة

Intellectual property

Intellectual property refers to the creations of the mind, such as inventions, literary and artistic works, designs, logos, names and images used in commerce.

انواع الملكية الفكرية

الملكية الصناعية

تشمل على وجه الخصوص: اختراعات؛ التصاميم والنماذج الصناعية (الجديدة والأصلية). العلامات المميزة (العلامات التجارية، تسميات المنشأ، المؤشرات الجغرافية، إلخ).

ملكية الأدبية والفنية

يقصد بها عموماً حقوق المؤلف والحقوق المجاورة

Types of intellectual property

Industrial property

In particular, they include: inventions; Industrial designs and models (new and original). Distinctive signs (trademarks, appellations of origin, geographical indications, etc.).

Literary and artistic ownership

Generally means copyright and related rights

الحماية القانونية للملكية الفكرية

لصاحب أي عمل أدبي أو فني أو علمي أن يدعي بأنه مالك لمصنف محل حماية قانونية وتتقرر له بموجب القانون حقوقاً أدبية ومالية مرتبطة بملكيته لهذا المصنف , فلا بد أن يتمتع العمل الذي يقوم به الشخص بوصف المصنف وفقاً للتحديد والشروط التي ينظمها القانون .

Legal protection of intellectual property

The owner of any literary, artistic or scientific work may claim that he is the owner of a legally protected work He is granted literary and financial rights related to his ownership of this work under the law The work carried out by the person must have the quality of work according to the definition and conditions regulated by the law Noun.

Terminology

State of the art أحدث ما ورد في المجال

Intellectual property rights حقوق الملكية الفكرية

Jurists opinions آراء الفقهاء

Legal search بحث قانوني

Request for informations طلب معلومات

Technical proposal عرض فني

Keywords كلمات دالة

Document مستند

Hands of experience خبرة عملية

Printed material مادة مطبوعة